

PROTOKÓŁ nr XXXVII/2017
z posiedzenia Komisji Rady Gminy Świdwin
z dnia 19 października 2017 r.

Stan radnych15
Obecných na posiedzeniu11

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 9.00. Otworzyła je **Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Olejniczak**, która powitała członków Komisji oraz zaproszonych gości.

W posiedzeniu komisji udział wzięli:

- Pani Joanna Anglisz-Myszka - Zastępca Wójta Gminy Świdwin
- Pani Halina Czajkowska - Sekretarz Gminy Świdwin
- Pani Renata Kamińska - Skarbnik Gminy Świdwin
- Pani Dorota Adamiak - Kierownik Ref. Oświaty, Promocji i Pozyskiwania Środ. Fin. UG Świdwin
- Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu Kultury, Sportu i Zdrowia UG Świdwin
- Pani Anna Pietryka - Kierownik Referatu Rolnego, Ochr. Środ. i Gosp. Komunalnej UG Świdwin
- Pani Barbara Felska - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Świdwinie
- Pan Artur Spirydowicz - Prezes Zarządu Wind Grupa ADJ Sp. z o.o. z Wrocławia
- Pan Dariusz Gielezy - Wiceprezes Zarządu Wind Grupa ADJ Sp. z o.o. z Wrocławia
- Pani Aleksandra Spirydowicz - Wind Grupa ADJ Sp. z o.o. z Wrocławia

Porządek posiedzenia:

1. Informacja o Świdwińskim Kłastrze Rozwoju Odnawialnych Źródeł Energii i Efektywności Energetycznej.
2. Informacja na temat funkcjonowania Związku Powiatowo-Gminnego Powiatu Świdwińskiego.
3. Propozycje stawek podatków i opłat lokalnych na 2018 r.
4. Omówienie projektów uchwał na XXXVIII/2017 Sesję Rady Gminy Świdwin.
5. Sprawy bieżące.
6. Wolne wnioski.

Ad 1. Informacja o Świdwińskim Kłastrze Rozwoju Odnawialnych Źródeł Energii i Efektywności Energetycznej

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie głosu **Pana Artura Spirydowicza** Prezesa Zarządu Wind Grupa ADJ Sp. z o.o. z Wrocławia.

Pan Artur Spirydowicz przedstawił prezentację dotyczącą Kłastrza Rozwoju Odnawialnych Źródeł Energii i Efektywności Energetycznej (załącznik nr 1).

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła Prezesa o przedstawienie informacji na temat składek?

Pan Artur Spirydowicz powiedział, że na spotkaniach kwotą, która się pojawiła i która jest jakby składką w stowarzyszeniu jest 5 tys zł. Uznano na podstawie kosztów, które już zostały poniesione w

celu organizacji klastra, że te 5 tys. zł na dzień dzisiejszy powinno wystarczyć stowarzyszeniu. To są koszty związane bezpośrednio z organizacją klastra. Dodał, że w klastrze musi być przedstawiciel gminy, w związku z tym on będzie też decydował, czy te składki się pojawią i w jakiej będą wysokości. Założeniem klastra nie jest pobieranie składek od członków klastra bezpośrednio, jeżeli nie będzie biznesu. Jeżeli klastr nie będzie wytwarzał środków finansowych sam w sobie to żadnych składek nie będzie. Tu jest mowa o składce, która jest potrzebna po to, żeby zorganizować klaster, natomiast w dalszej części ten biznes, jak gdyby sprzedaż energii będzie generować środki na utrzymanie klastra.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, na jakim etapie jest procedowanie ustawy o lokalnym rynku energetycznym?

Pan Artur Spirydowicz odpowiedział, że w dniu jutrzejszym jadą na organizowany przez Premier B. Szydło w Siedlcach szczyt gospodarczy. Będzie tam też departament OZE, z którym firma ma kontakt. Powiedział, że prace nad ustawą idą bardzo szybko. Największym kłopotem na dzień dzisiejszy w klastrze jest porozumienie się z operatorami lokalnymi. Klastr chce korzystać z tych sieci jak najtaniej. Stwierdził, że nie wyobraża sobie, żeby klastr przejmował sieci energetyczne Energii, bo za tym idą potężne koszty. To jest kwestia utrzymania transformatorów, linii energetycznych i słupów, natomiast klastr chce tylko dokonywać przesyłu pomiędzy swoimi członkami.

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział, że wygląda to jak „szklane domy”.

Pan Artur Spirydowicz powiedział, że Wind Grupa ADJ Sp. z o.o ma podpisaną umowę z Energa Operatorem do 1MW na umożliwienie wyjścia w sieć. Jeżeli nawet Energa Operator nie dojrzeje do tego, żeby z klastrzem zawrzeć docelową umowę, to będą korzystać z tej umowy jaką mają zawartą jako Wind Grupa ADJ. Firma ma zaprojektowaną biogazownię z pozwoleniem na budowę w Sławoborzu. Dodał, że ci wielcy operatorzy próbowali zakładać swoje własne klastry, co wydaje się niepoważne, ale ministerstwo na to nie pozwoliło.

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział, że obecnie samo wypowiedzenie operatorowi umowy wiąże się z dwuletnim okresem.

Pan Artur Spirydowicz powiedział, że to samo pytanie zadał pani w departamencie OZE. Dodał, że jeżeli ministerstwo będzie chciało to robi co uważa i te umowy też poustawia w ten sposób. Stwierdził, że musi być przekonanie w Warszawie, że idzie się w kierunku klastrów i OZE robi się w kierunku klastrów. Pomysł klastrowy szczególnie w części energetycznej jest rzeczą, której nie ma na całym świecie. Stwierdził, że może się okazać, że nagle unijne dotacje pójdą tylko w tym kierunku.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy już funkcjonują kryteria zerojedynkowe w ocenie wniosków na projekty w odnawialnych źródłach energii dla uczestników klastrów np. w POIiŚ?

Pan Artur Spirydowicz powiedział, że sytuacja jest taka tymczasowa, bo np. został ogłoszony program na kogenerację dla klastrów na 500 mln zł, ale nie ma certyfikowanych klastrów. Klastry są w trakcie certyfikacji. Dochodzą słuchy z ministerstwa, że środki unijne pójdą tylko i wyłącznie dla klastrów. Będąc w klastrze dostanie się dodatkowe punkty w konkursach i zwiększa się możliwość wygrania.

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że chciałaby wiedzieć jak to będzie fizycznie wyglądało, jeżeli wiadomo, że firmy energetyczne mocno się zabezpieczają proponując klientom długoterminowe umowy na utrzymanie stałej opłaty. Zapytała, jak to będzie wyglądało później, jak dotrzeć do ludzi, przekonać ich do tego oraz czy jakiegokolwiek umowy będą z nimi podpisywane?

Pan Artur Spirydowicz powiedział, że temat jest trudny, bo większość gmin z powiatu ma podpisane tzw. wygrane przetargowe, tzn. żeby było taniej gminy najczęściej konsolidowały się w przetargach na zakup energii elektrycznej. Prawdopodobnie ministerstwo da możliwość skrócenia tych umów, żeby zablokować firmy energetyczne i umożliwić wejście w to miejsce klastrów. Jeżeli będzie można wytworzyć niższą energię to część ludzi sama dotrze do klastra. Dodał, że nie ma takiej możliwości żeby odbiorcy końcowi pobierali prąd tylko i wyłącznie z OZE i taką ilość, która jest produkowana w klastrze. Musi to być równoległe, czyli Energa musi dalej funkcjonować.

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że istnieje „zmowa cen” dostawców, więc zastanawia się nad tym, jak to potem będzie wyglądało?

Pan Artur Spirydowicz zapytał, czy chodzi o to, że Energa z Tauronem i PSE się porozumieją? Powiedział, że oni wielokrotnie próbowali. Na dzień dzisiejszy przepisy są takie, że taryfy które są przez nich stosowane są zatwierdzane przez urząd regulacji energetyki. Założenia ministerstwa są takie, żeby zrobić cały kraj w klastrach, co nie wydaje się realne. Według Prezesa zielona energia i ta inna bardziej stabilna powinny się równoważyć.

Pan Krzysztof Kaszuba zapytał, czy Prezes widziałby biogazownię na terenie gminy Świdwin?

Pan Artur Spirydowicz odpowiedział, że najtrudniejszą rzeczą jest przekonanie miejscowych rolników, że odbierze się od nich kukurydzę i że jak odbiorą nawóz z biogazowni to on będzie bardzo dobry. Biogazownia rolnicza nie jest szkodliwa.

PRZERWA 10.00 – 10.10

Ad 2. Informacja na temat funkcjonowania Związku Powiatowo-Gminnego Powiatu Świdwińskiego

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie głosu **Pana Sebastiana Basiejko** Kierownika Referatu Kultury, Sportu i Zdrowia UG Świdwin.

Pan Sebastian Basiejko poinformował, że od poprzedniego posiedzenia komisji na którym poruszany był temat transportu publicznego nic się nie zmieniło poza tym, że nowelizacja ustawy o transporcie zbiorowym została przesunięta na 1 styczeń 2019 r. Ponadto Związek Powiatowo-Gminny przysłał pismo, w którym wytłumaczył na co będą przeznaczone środki pozyskane w ramach składki. Generalnie jest to kwota 32.440 zł od wszystkich członków związku, a składka od Gminy Świdwin wyniosłaby 6.051 zł. Środki będą przeznaczone na bieżącą działalność związku tj. prowadzenie biura związku, materiały biurowe, sporządzenie planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego, wynagrodzenie pracownika prowadzącego biuro związku i koszty utrzymania księgowej na umowę zlecenie.

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że ostatnio była mowa, że gmina wystąpiła do Związku Powiatowo-Gminnego z propozycją do planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego i chciałyby się zapoznać z tym, co gmina zaproponowała.

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział, że to nie była żadna propozycja planu transportu, tylko Zarząd Związku poprosił poszczególne samorządy o przedstawienie ewentualnych linii, które „zepną” wszystkie miejscowości w powiecie, czyli jak dany samorząd widziałby ten transport. To było przedstawienie poszczególnych linii w danych gminach. Takie pismo zostało skierowane do Związku i jest do wglądu. Zostały w nim przedstawione wszystkie miejscowości z których dowożone są dzieci do szkół gminnych oraz ewentualna propozycja połączenia kursami wszystkich miejscowości w godzinach porannych i popołudniowych.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że na chwilę obecną są to jakby „pobożne życzenia” i dopiero na podstawie tych przedstawionych propozycji będzie ustalony plan przez pracownika zatrudnionego w Związku. Dodała, że zgodnie z ustawą o publicznym transporcie zbiorowym (art. 13) zarząd związku będzie miał obowiązek projekt tego planu transportowego przedstawić poszczególnym radom gmin.

Pan Sebastian Basiejko powiedział, że to nie był żaden plan transportu. To było potrzebne po to, żeby stworzyć mapę poszczególnych miejscowości, ewentualnie z których miejscowości w powiecie świdwińskim chce się dowieźć mieszkańców i do jakich miejscowości. W tej propozycji zostały uwzględnione wszystkie miejscowości, które są w Gminie Świdwin planując w ten sposób, żeby autobus dojechał rano przed godziną 7.00 i 8.00 do Świdwina oraz po godzinie 15.00 i 16.00 ze Świdwina.

Pan Krzysztof Kaszuba zauważył, że w poprzednich kadencjach nie było tak, żeby sołtys na Sesji nie zgłaszał problemów z transportem autobusami. Natomiast w tej kadencji nie było ani razu takiego zgłoszenia, więc takiego problemu nie ma. Radny stwierdził, że najważniejsze jest to, żeby spiąć transport by dowieźć dzieci do szkół.

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że ten temat poruszyła ostatnio, bo tzw. białe plamy w transporcie dotyczą młodzieży dowożonej do szkół średnich, za których dowóz nie odpowiada ani gmina, ani powiat. Stwierdziła, że po co robić listę „pobożnych życzeń” i wszystkich na godzinę 8.00 dowozić, zamiast skupić się tylko tam, gdzie jest problem.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zgłosiła swoje spostrzeżenie i zapytała, czy Rada ma działać schizofrenicznie? W dniu 29.02. br. została podjęta uchwała w sprawie utworzenia Związku, potem w marcu br. podjęto uchwałę o przyjęciu statutu tego Związku.

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, co się zrobiło do tego czasu?

Pan Sebastian Basiejko zapytał, co miał Związek zrobić?

Pani Iwona Piotrowicz odpowiedziała, że to co miał zrobić, czyli plan transportu.

Pan Sebastian Basiejko powiedział, że wtedy Związek musi zatrudnić pracownika, bo tam nie ma ludzi na etatach.

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, do kiedy ma być sporządzony plan?

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział, że ustawa tego nie reguluje, bo w momencie kiedy wejdzie nowelizacja powinien być już przygotowany plan transportu.

Pani Iwona Piotrowicz zauważyła, że Związek powstał po to, żeby rozwiązać problem, a nie dlatego, że ustawa nakazuje. Radna powiedziała, że należy się skupić na tym, gdzie jest problem z transportem.

Pan Sebastian Basiejko powiedział, że na dzień dzisiejszy obowiązują stare przepisy ustawy z 2010r. Obecnie zarząd związku pełni jedynie rolę formalną. Stwierdził, że po to został wyłoniony operator przez poszczególne gminy, który ma wyłonić wykonawców oraz będzie opiniował wnioski o refundację kosztów dopłaty do przewozów. Dodał, że jeżeli nowelizacja ustawy wejdzie w życie to i tak będzie konieczność stworzenia planu transportu publicznego, ale łatwiej będzie zrobić to operatorowi, który skupia wszystkie gminy, niż każdej gminie osobno. Zadaniem związku jest utworzenie jednego planu dla wszystkich, po to żeby było taniej.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę, z tym że wtedy były inne warunki. Ustawa o zbiorowym transporcie publicznym miała wejść w życie 1.01.2017 r. Potem po dwóch miesiącach termin zmieniono na 1.01.2018 r., a teraz pojawiła się informacja, że będzie to 1.01.2019 r.

Pani Iwona Piotrowicz stwierdziła, że nikt nie zgłaszał problemu, a gmina wystąpiła z listą życzeń. Radna zaproponowała, by zbadać potrzeby mieszkańców.

Pan Sebastian Basiejko powiedział, że te potrzeby będzie zawierał plan.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, na jakiej zasadzie będzie ogłaszany przetarg na wybór wykonawcy?

Pani Agnieszka Tokarska zapytała, czy ktokolwiek rozmawiał z lokalnymi przewoźnikami, którzy jeżdżą, obsługują linie i trasy, bo oni najlepiej są zorientowani jakie są potrzeby.

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział, że ostrzega przed jednym, że dopóki jest konkurencja na rynku to te busy jeżdżą. Natomiast w momencie zmian i stworzenia planu może okazać się, że tam nikt nie jeździ.

Pan Sebastian Basiejko powiedział, że teraz opiniuje to wydział komunikacji starostwa powiatowego. Natomiast gdy wejdzie w życie nowelizacja ustawy to starostwo nie będzie mogło tego opiniować. Na dzień dzisiejszy nie interesuje gminy, która linia jest refundowana. W momencie wejścia ustawy, jeżeli nie będzie operatora, który będzie do tego dopłacał, to przewoźnicy nigdzie nie będą jeździli. Dofinansowana będzie tylko ta linia, gdzie operator zaopiniuje ją jako linię potrzebną.

Pan Piotr Sieradzki zapytał, czy po spotkaniu Związku w poniedziałek Pan Sebastian Basiejko będzie coś więcej wiedział?

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział, że nie wie czy będzie coś więcej wiedział, bo gdyby zmiana ustawy wchodziła od stycznia 2018 r., to trzeba byłoby ten plan zrobić. Natomiast teraz nie wie, czy

jest sens zatrudniania pracownika w Związku jeszcze w tym roku i przystąpienie do planu od stycznia 2018 r.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała radnych, czy są za tym, by wprowadzić tę uchwałę na najbliższą Sesję, czy odłożyć temat na przyszły rok. Radni zdecydowali odłożyć projekt uchwały na przyszły rok.

Pan Sebastian Basiejko powiedział, że jeżeli po spotkaniu Związku zapadną jakieś znaczące zmiany, które wpłyną na to, że niezbędne jest podjęcie uchwały, to proponuje spotkanie przed Sesją i przekazać radnym informacje.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że wówczas proponuje wprowadzenie uchwały pod obrady Rady.

Ad 3. Propozycje stawek podatków i opłat lokalnych na 2018 r.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie głosu **Panią Renatę Kamińską** Skarbnik Gminy.

Pani Renata Kamińska omówiła uchwałę w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, podając maksymalne stawki zaproponowane przez ministerstwo.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy wzrosły w tym roku maksymalne stawki podatku?

Pani Renata Kamińska odpowiedziała, że generalnie wzrosły maksymalne stawki ogłaszane przez ministerstwo. Dostatecznie sporo zostały podniesione stawki transportowe. Stawki podatku od budynków pozostałych wzrosły o 0,15 zł, od budynków świadczeń zdrowotnych prawie o 0,10 zł, zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej o 0,21 zł w stosunku do roku 2017, a gruntów związanych z prowadzeniem działalności o 0,02 zł.

Pani Skarbnik poinformowała, że został ogłoszony komunikat w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2018, która wynosi 52,49 zł za 1 dt. Następnie proponowała pozostawienie na dotychczasowym poziomie wysokości tego podatku tj. 52,44 zł, ponieważ z podatku rolnego gmina i tak ma coraz mniejsze wpływy.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy radni są przeciw propozycji pozostawienia stawki podatku rolnego na dotychczasowym poziomie?
Radni nie zgłosili sprzeciwu.

Ad 4. Omówienie projektów uchwał na XXXVIII/2017 Sesję Rady Gminy Świdwin

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że 9.10.br. do biura rady wpłynęło zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego, w którym Wojewoda Zachodniopomorski stwierdził naruszenie prawa wobec uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości w Świdwinku. Nie wolno stosować w uchwale o zamianach nieruchomości zapisu o nie stosowaniu dopłat między jst a osobą fizyczną, między podmiotami zamiany tych nieruchomości. Przewodnicząca stwierdziła, że nie dopatrzyła tego podczas omawiania uchwały na komisji, ale

faktycznie był już taki przypadek tych zapisów, jeżeli chodzi o zamianę nieruchomości w Niemierzynie. Wówczas Pani prawnik wypowiedziała się, że takiego zapisu w uchwale nie można stosować. Wojewoda uchwałę odrzucił. Przewodnicząca powiedziała, że wystosowała pismo do Wojewody, w którym poinformowała, że na najbliższej Sesji Rady Gminy błędna uchwała zostanie uchylona.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak przedstawiła projekty uchwał:

- uchwała uchylająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości w Świdwinku

- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości w Świdwinku

- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na rzecz Energa Operator Spółki Akcyjnej Oddział Koszalin

Pani Anna Pietryka wyjaśniła, że uchwała dotyczy działki 43/6 w Bierzwnicy. Był ogłoszony przetarg na sprzedaż tej działki i został wyłoniony nabywca. Z chwilą wyłonienia nabywcy okazało się, że musi być podjęta uchwała na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu w związku z tym, że działka będzie w prywatnych rękach. Taka służebność przesyłu została wyceniona i wynosi 2.498zł za grunt zajęty pod liniami i kablami elektroenergetycznymi oraz słupową stacją transformatorową. Ta służebność zostanie zapisana w akcie notarialnym przy sporządzaniu umowy notarialnej na sprzedaż tej nieruchomości.

Pan Krzysztof Kaszuba zapytał, czy nabywca wyraził na to zgodę?

Pani Anna Pietryka odpowiedziała, że nabywca wyraził na to zgodę.

- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności gruntowej przejazdu i przechodu

Pani Anna Pietryka wyjaśniła, że chodzi o to żeby teraz pracownicy służb energetycznych dojechali do tej działki na której znajduje się transformator (działka 43/6) muszą przejechać działką 43/4. Ta działka nie jest działką drogową, więc należało ustanowić odpłatną służebność gruntową przejazdu i przechodu. Zostało to wycenione jako droga konieczna umożliwiająca dojazd do urządzeń elektroenergetycznych zlokalizowanych na działce 43/6 i kwota wynosi 973 zł.

- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie nieodpłatnej służebności gruntowej przejazdu i przechodu

Pani Anna Pietryka wyjaśniła, że uchwała dla tego właściciela który podpisze umowę notarialną na nabycie działki 43/6. Tutaj służebność gruntowa będzie polegała na przejściu i przejeździe przez działkę 43/4.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła **Panią Barbarę Felską** o przedstawienie projektu uchwały.

- uchwała w sprawie zatwierdzenia realizacji projektu oraz wniesienia wkładu własnego do projektu pt. Akademia Aktywności: „Podążając za zmianami” o numerze RPZP.07.01.00-32-

K716/17 współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020

Pani Barbara Felska wyjaśniła, że uchwała dotyczy projektu złożonego w WUP w Szczecinie i aby podpisać umowę na realizację tego projektu niezbędna jest uchwała zatwierdzająca budżet w wysokości podanej w projekcie uchwały. Dofinansowanie zadań własnych w wysokości 66.000 zł i dofinansowanie z Urzędu Wojewódzkiego na realizację projektu tj. 372.750 zł. Projekt skierowany jest do 30 osób, które dotknięte są marginalizacją w zakresie wykluczenia społecznego, do osób niepełnosprawnych, bezrobotnych, jak również do osób które są z III profilu. Projekt będzie realizowany przez okres 2 lat. Wkład własny, który należy zabezpieczyć w wysokości rocznej 33.000 zł będzie pochodził z zasiłków okresowych, które dostaje GOPS z budżetu państwa i 1.750 zł z zadań własnych z zasiłków celowych.

Pan Krzysztof Kaszuba zapytał się, ile dostaje taka osoba na rękę?

Pani Barbara Felska odpowiedziała, że taka osoba nie dostaje nic, ponieważ to będą działania skierowane na to, aby zwiększyć jej kompetencje społeczne i zawodowe, a więc przekwalifikować daną osobę, by mogła lepiej funkcjonować na rynku pracy.

Pan Krzysztof Kaszuba zapytał się, czy jest teraz realizowany przez GOPS jakiś program dla osób wykluczonych?

Pani Barbara Felska odpowiedziała, że GOPS nie realizuje takiego projektu.

Kolejne uchwały przedstawiła **Pani Halina Czajkowska** Sekretarz Gminy:

- uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Lekowie w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. Ziemi Świdwińskiej w Lekowie

- uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Bierzwnicy w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową w Bierzwnicy

Przewodnicząca Rady **Pani Anna Olejniczak** zapytała, co ze szkołą w Oparznie?

Pani Dorota Adamiak wyjaśniła, że szkoła w Oparznie wchodzi w skład w Publicznej Szkoły Podstawowej im. Ziemi Świdwińskiej w Lekowie jako filia, więc nie podejmuje się odrębnej uchwały.

Pan Ryszard Pawlonka zapytał, czy w Oparznie nie będzie ośmioklasowej szkoły podstawowej?

Pani Dorota Adamiak odpowiedziała, że w tej chwili jeszcze jest i jest filią Publicznej Szkoły Podstawowej w Lekowie. Na dzień dzisiejszy Rada musi podjąć uchwałę stwierdzającą przekształcenie sześcioklasowej szkoły podstawowej w ośmioletnią szkołę podstawową. Rada ma stwierdzić to, co zostało uchwalone w marcu br. Uchwała powinna być podjęta do 30.11.br. jako akt założycielski danej szkoły.

Pan Sebastian Basiejko dodał, że do końca sierpnia 2018 r. w strukturach szkolnych nic się nie zmieni, bo przecież nie zachowano terminów ustawowych, żeby nazwać szkołę w Oparznie osobną

placówką. Jeżeli radni chcą wprowadzić zmiany to mogą one nastąpić od nowego roku szkolnego 2018/2019, natomiast teraz jest mowa o stanie faktycznym, to co wymusza ustawa.

Pan Ryszard Pawlonka stwierdził, że już trzeba podjąć działanie w tym temacie, bo znów termin minie.

Pani Dorota Adamiak dodała, że gmina takie działania podejmie ponieważ takie były założenia z kuratorium. Od 1 września 2018 r. filia zostanie odłączona od Publicznej Szkoły Podstawowej w Lekowie.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła **Panią Renatę Kamińską Skarbnik Gminy** o przedstawienie projektów uchwał.

Pani Renata Kamińska przedstawiła projekt uchwały:

- uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2017

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak przedstawiła kolejny projekt uchwały:

- uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Świdwin do Stowarzyszenia pn. Stowarzyszenie Rozwoju Innowacyjności Energetycznej z siedzibą w Świdwinie

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zwróciła się z pytaniem do Pana Sebastiana Basiejko, czy ma większą wiedzę na temat projektu uchwały oraz czy to jest taki sam projekt jaki był przedstawiany w innych gminach?

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział, że jest to projekt uchwały, jaki został podjęty w innych gminach.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy jest dokładnie taki sam oraz czy wszystkie gminy są wpisane jako członek wspierający?

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział, że tego nie wie. Poinformował, że otrzymał projekt uchwały od prawnika przedstawicieli Firmy Wind Grupa ADJ Sp. z o.o. z Wrocławia, zaopiniowała go Pani radca prawny, natomiast nie ma wiedzy czy w pozostałych gminach jest podobny projekt.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zacytowała § 4 uchwały, który mówi że „Przedstawicielem Gminy w walnym zebraniu członków Stowarzyszenia będzie Wójt Gminy albo upoważniona przez niego osoba”. Następnie zapytała, czy radni akceptują taki zapis, czy ktoś się nie zgadza na taki zapis? Następnie poinformowała, że sprawdzi przed Sesją jak jest z tym członkiem wspierającym, co to dla gminy oznacza, czy gmina będzie miała takie same prawa i obowiązki jak inni członkowie tego stowarzyszenia.

Pan Sebastian Basiejko powiedział, że jedyne co jest pewne o czym informował już przedstawiciel firmy jest to, że gmina będzie musiała płacić składkę.

Pan Krzysztof Kaszuba wyjaśnił, że chodzi o to czy gmina będzie członkiem zwykłym, czy wspierającym. Dodał, że członek wspierający może mieć prawo głosu, ale nie musi.

Pan Sebastian Basiejko powiedział, że z §8 wynika, że osoby prawne mogą być tylko członkami wspierającymi Stowarzyszenia.

Ad 5. Sprawy bieżące

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, czy coś się zmieniło w sprawie gałęzi leżących przy drodze w kierunku Niemierzyna?

Zastępca Wójta Pani Joanna Anglisz-Myszka odpowiedziała, że przekazała sprawę Panu Arturowi Polińskiemu.

Pani Anna Pietryka powiedziała, że codziennie przemierza trasę w kierunku Niemierzyna i nie wie, gdzie te gałęzie się znajdują.

Pani Iwona Piotrowicz zapytała się, czy Pan Wójt napisał pismo do Starostwa w sprawie chodnika po drugiej stronie wsi Niemierzyno, co w sprawie lampy w Niemierzynie koło Pani Chojnackiej oraz jaka jest sytuacja z przystankiem w Bystrzynie. Ponadto zauważyła, że odkąd nie ma pracownika w referacie promocji, to stowarzyszenia nie otrzymują z gminy informacji o projektach.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak dodała, że nie tylko stowarzyszenia, ale również liderzy lokalnych społeczności nie posiadający stowarzyszeń także takie informacje dostawali.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała o sprawę lokalu dla gminnego ośrodka pomocy społecznej. Temat ten był omawiany na ostatniej komisji budżetowej w reakcji na pisma, które wpłynęły do urzędu od pani Kierownik GOPS do Wójta i do wiadomości Rady. Stwierdziła, że wtedy Zastępca powiedziała, że na komisji 19.10.br. przedstawi jak ta sprawa dalej wygląda i jaka jest odpowiedź Wójta.

Zastępca Wójta Pani Joanna Anglisz-Myszka odpowiedziała, że na 19.10.br. miała przygotować radnym informację dotyczącą sytuacji ośrodka zdrowia, natomiast pod nieobecność Wójta nie będzie się wypowiadała jaka decyzja zostanie podjęta. Jedynie co to poprosiła Panią Annę Pietrykę i Pana Jarosława Sawickiego by obejrzeliby budynek z technicznego punktu widzenia. Natomiast spotkanie z Wójtem może się odbyć po jego powrocie z urlopu.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że chciałyby poznać wniosek gminy do starostwa na dofinansowanie bądź pozwolenie na utwardzenie terenów pod chodniki w miejscowościach gminnych.

Zastępca Wójta Pani Joanna Anglisz-Myszka odpowiedziała, że przekaze zapytanie Panu Jarosławowi Sawickiemu.

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, na jakim etapie jest pisanie projektów dla miejscowości zdegradowanych w ramach lokalnego programu rewitalizacji?

Zastępca Wójta Pani Joanna Anglisz-Myszka odpowiedziała, że dopiero został wysłany LPR do zatwierdzenia do Urzędu Marszałkowskiego. Jeszcze nie ma potwierdzenia, że gmina została przyjęta i wpisana na listę. Do 18.10.br. miały być wysłane opinie z RDOŚ i wojewódzkiego inspektoratu sanitarnego, gmina czeka na odpowiedź.

Pani Iwona Piotrowicz zapytała o termin składania wniosków.

Zastępca Wójta Pani Joanna Anglisz-Myszka odpowiedziała, że na program 9.3 to termin jest do końca roku.

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, czy projekty są w trakcie pisania?

Zastępca Wójta Pani Joanna Anglisz-Myszka odpowiedziała, że projekty nie są pisane, bo nie ma dokładnych wytycznych na jakiego typu działania można pisać. Gmina czeka na informacje z urzędu marszałkowskiego.

Następnie Zastępca przedstawiła informację dotyczącą opieki zdrowotnej. Poinformowała, że w dniu wczorajszym odbyło się kolejne spotkanie w starostwie powiatowym w przedmiocie nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej. Na spotkanie przybyli przedstawiciele tylko części samorządów powiatu. Nie było burmistrz Połczyna, która zobowiązała się do przygotowania pisma do Ministerstwa i do NFZ. W tej sytuacji, gdy połowa samorządów się nie pojawiła te ustalenia dotyczące ewentualnej składki i partycypacji w kosztach utrzymania punktu w ANA-LEK, przy wątpliwościach podnoszonych przez burmistrza Świdwina i sprzeciwu Rady Miasta, ciężko wyrokować, jak to będzie dalej wyglądało. Ta składka, która została wyliczona w wysokości 0,49 zł od mieszkańca w skali miesiąca była liczona proporcjonalnie i na zasadzie solidarności na wszystkie samorządy. W związku z tym jeżeli odpada Połczyn, bo tak była zinterpretowania ich nieobecność, to jeżeli ANA-LEK nie da rady utrzymać się z 25 tys. zł to samorządów nie stać, żeby dopłacać.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że do biura rady wpłynęło zaproszenie na koncert jesienny na ludową nutę pt. „Przy kominku” organizowany przez Zespół Dąbrowiaczy i Barwinok oraz świetlicę wiejską w Rusinowie w dniu 21.10.br.

Pan Sebastian Basiejko poinformował, że 28.10.br. na hali w Lekowie odbędzie się jesienny turniej piłki ręcznej dziewcząt o puchar Wójta Gminy Świdwin z udziałem 8 zespołów z całego województwa organizowany przez UKS Rega Bierzwnica i Gminę Świdwin.

Ad 6. Wolne wnioski

Wolnych wniosków nie zgłoszono.

Na tym porządek obrad został wyczerpany.

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak ogłosiła posiedzenie komisji za zakończone.

Przewodnicząca Rady


Anna Olejniczak

Protokołowała:


Izabela Zawojcka